

For Immediate Release

Rick Hansen Foundation Announces its 2023 Difference Maker of the Year Award Recipients

Youth across Canada recognized for their efforts to improve accessibility
and inclusion for people with disabilities

May 31, 2023, Traditional territory of the xʷməθkwəy̓əm (Musqueam) First Nation / Richmond, BC – Two exceptional individuals and three exceptional youth groups /classrooms have been recognized by the Rick Hansen Foundation for their outstanding contributions to improving the lives of people with disabilities. Recipients of the Rick Hansen Foundation School Program (RHFSP) Difference Maker of the Year Awards are made up of youth, youth groups, and classrooms from ages five to 18 across Canada who have made a positive impact to improve accessibility and inclusion for people with disabilities in their school or wider community.

“This National AccessAbility Week, we have the pleasure of recognizing some truly outstanding contributions from the next generation of leaders. We are very impressed with the exciting ways our recipients are creating change in their schools and communities. Thank you to all our nominees for your leadership and dedication to creating a world for everyone, everywhere. Your actions are helping to create a bright future for people of all abilities,” says Amanda Basi, Senior Director of Programs at the Rick Hansen Foundation.

Award recipients were chosen by a selection committee that consisted of previous Difference Maker of the Year Award recipients and members of the RHFSP Youth Leadership Committee. This year’s recipients range from groups who’ve created accessible computer-controlled carnival games and advocated for accessibility improvements in their school, to individuals who planned a prom for students with disabilities and used their social media platforms to raise awareness and encourage advocacy. Individual recipients will receive an honorarium of \$500, and each group will receive \$1,000 to share.

2023 Difference Maker of the Year Award Recipients:

- Mackenzie Agretto, Saint Paul Catholic High School, Niagara Falls, Ontario
- Caden Teneycke, Peter B. Gustavson School of Business at the University of Victoria, Ladysmith, British Columbia
- Dear Everybody Design Team (13 students in Grade 6), Havergal College, Toronto, Ontario
- Mrs. Boucher's Grade Three Class (20 students in Grade 3), Huron Heights Public School, Kincardine, Ontario
- Dante Accessibility Team (seven students aged 13-18), Dante Alighieri Academy, Toronto, Ontario

For more information on the RHFSP Difference Maker of the Year awards, and profiles of this year's recipients visit our [website](#).

- 30 -

About the Rick Hansen Foundation

The Rick Hansen Foundation (RHF) was established in 1988, following the completion of Rick Hansen's Man In Motion World Tour. For nearly 30 years, RHF has worked to raise awareness, change attitudes, and remove barriers for people with disabilities. The RHF School Program strives to inspire the next generation of accessibility and inclusion champions through no charge resources in both English and French for students from kindergarten to grade twelve. The program also provides powerful presentations to schools and classrooms by Ambassadors with varying disabilities. Visit www.rickhansen.com/schools to learn more.

RHF Media Contact:

Cynnamon Schreinert, Hartley PR

Cynnamon@hartleypr.com

604-802-2733

Pour diffusion immédiate

La Fondation Rick Hansen dévoile les lauréates et les lauréats de son prix Personne qui fait une différence de l'année 2023

Des jeunes du Canada récompensé·e·s pour leurs efforts en vue d'améliorer l'accessibilité et l'inclusion des personnes ayant un handicap

Le 31 mai 2023, Territoire traditionnel de la Première Nation xʷməθkwəy 'əm (Musqueam) / Richmond (C.-B.) – La Fondation Rick Hansen a reconnu deux personnes et trois groupes de jeunes ou groupes classes exceptionnels pour leur contribution remarquable à l'amélioration de la vie des personnes ayant un handicap. Les lauréates et les lauréats du prix Personne qui fait une différence de l'année du Programme scolaire de la Fondation Rick Hansen (PSFRH) sont des jeunes, des groupes de jeunes et des groupes classes composés de personnes de 4 à 18 ans de partout au Canada qui ont eu un impact positif pour l'amélioration de l'accessibilité et de l'inclusion pour les personnes ayant un handicap dans leur école ou leur communauté plus large.

« En cette semaine nationale de l'accessibilité, nous avons le plaisir de saluer les contributions exceptionnelles de la prochaine génération de leaders. Nous sommes très impressionné·e·s par les moyens passionnants que les lauréates et les lauréats mettent en œuvre pour changer les choses dans leurs écoles et leurs communautés. Merci à toutes les candidates et tous les candidats pour votre leadership et votre dévouement à édifier un monde pour tout le monde, partout. Vos gestes contribuent à créer un avenir prometteur pour les personnes de toutes les capacités », affirme Amanda Basi, directrice principale des programmes à la Fondation Rick Hansen.

Les lauréates et lauréats ont été choisi·e·s par un comité de sélection composé de lauréates et de lauréats précédent·e·s du prix Personne qui fait une différence de l'année et de membres du Comité de leadership jeunesse du PSFRH. Les lauréates et lauréats de cette année sont aussi bien des groupes qui ont créé des jeux de carnaval accessibles commandés par ordinateur et plaidé en faveur de l'amélioration de l'accessibilité dans leur école que des personnes qui ont organisé un bal de fin d'année pour des élèves ayant un handicap et utilisé leurs plateformes de médias sociaux pour sensibiliser l'opinion publique et encourager la défense des droits. Les personnes lauréates recevront chacune une récompense de 500 \$ et les groupes lauréats recevront chacun 1 000 \$ à partager.

Lauréates et lauréats du prix Personne qui fait une différence de l'année 2023 :

- Mackenzie Agretto, école secondaire Saint Paul Catholic High School, Niagara Falls (Ontario)
- Caden Teneycke, école Peter B. Gustavson School of Business de l'Université de Victoria, Ladysmith (Colombie-Britannique)
- Équipe Dear Everybody Design Team (13 élèves de 6^e année), collège Havergal College, Toronto (Ontario)
- Classe de troisième année de Mme Boucher (20 élèves de 3^e année), école Huron Heights Public School, Kincardine (Ontario)
- Équipe Dante Accessibility Team (sept élèves de 13 à 18 ans), académie Dante Alighieri Academy, Toronto (Ontario)

Pour obtenir de plus amples renseignements sur le prix Personne qui fait une différence de l'année du PSFRH et sur les profils des lauréates et des lauréats de cette année, consulter le [site Web](#).

- 30 -

Au sujet de la Fondation Rick Hansen

On a fondé la Fondation Rich Hansen (FRH) en 1988 après la fin de la Tournée mondiale Rick Hansen. Depuis près de 30 ans, la FRH travaille à sensibiliser davantage, à changer les attitudes et à éliminer les obstacles pour les personnes ayant un handicap. Le Programme scolaire de la FRH s'efforce d'inspirer la prochaine génération de champion-ne-s de l'accessibilité et de l'inclusion grâce à des ressources gratuites en français et en anglais pour les élèves de la maternelle à la douzième année. Le programme prévoit également des présentations percutantes dans les écoles et les classes par des ambassadrices et des ambassadeurs ayant des handicaps divers. Consulter www.rickhansen.com/ecoles pour en apprendre davantage.

Personnes-ressources pour les médias à la FRH :

Cynnamon Schreinert, Hartley PR

Cynnamon@hartleypr.com

604-802-2733